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JOHN PUETZ, 402 East 6th Street, Fooler, Indiana.

■ MUFF SINGER, 140 Swetzer, Los Angeles, California, 
phone number 654-2097. •

JIM NICO, 1214 N. Canal Road, Lansing, Michigan.

, JOE MC MAHON, SOO Monroe Street, Berwick,
‘ Pennsylvania. * .

' ’ NICK FAMULARO, 1350 N. Wilcox, Hollywood, California.

PHIL MULLER, 3000 West Hamilton Way, 
Hollywood, California.

■ JIM BAILEY, 2435 S.W. Ecole, Beaverton, Oregn, 
who nay be residing in the State of Washington.
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
to ^SAC, LOS ANGELES (56-156).

from j SUPERVISOR WILLIAM JOHN NOLAN

date: 12/9/68

subject: KENSALT

Re:

In connection with an interview of CECI. DOUQET, 
1802 S.W. 10th Avenue, Portland, Oregon, on IZ71J./68, M’£ss “ 
DOUCET advised that the above-captioned, individual wab among 
those present at the time of the assassination of Senator 
ROBERT F. KENNEDY’.

You are to contact this individual and interview 
for any information that may be of assistance in this inves­
tigation. Submit 22 copies of FD-302.

; tARCHED_ _ :- - - - - - - INDEXED.

DEC 9 1968 /• 
cri--LOS ANGELES

WJN:CM 
(2)



FD-35 (Hey. 5-22-64)

FB I

Date: 12/9/68

Transmit the following in ____-^~»-—__^_____________~_»__^^
(Type in plaintext or code)

AIRTEL AIR MATE
(Priority)

I

TO: SAC, TAMPA

FROM: SAC, LOS ANGELES (62- l^^(RUC)

SUBJECT: ANONYMOUS POSTCARD,
ORVAL JACKSON,
UNITED PRESS INTERNATIONAL, 
TAMPA, FLORIDA - COMPLAINT 
INFORMATION CONCERNING

Re Tampa airtel 12/3/68.

Enclosed herewith is thyoriginal postcard furnished 
to the Tampa Office by ORVAL JACKSON .„plus a Polaroid copy 
of a postal card which appears /o have been written, by the 
same individual, recently sent to the Pasadena, California 
Police Department. On the latter card, the SIRHAN family 
and the ROBERT F. KENNEDY murder trial are mentioned. The 
post date on the card is not legible.

A review of the unintelligible notation?, comments 
and names written on both cards did not disclose any intelli­
gence pertinent to the Los Angeles Office or reveal the identity 
of the writer of the cards.

No further action contemplated by the Los Angies 
Office.

2 Tampa (Enc. 2)^*0
- Los Angeles

{J A- 56-156)(KENSALT)

OEHCE.C®
Approved:

Special Agent in Charge.
Sent M Per _________________ '



12/3/68

AIRTEL

FROM:

SAC, LOS ANGELES (£>U ^7n^)

SAC, TAMPA (62-0)

UNSUB; ANONYMOUS POSTCARD,
ORVAL JACKSON, UNITED PRESS INTERNATIONAL, 
TAMPA, FLORIDA * 
INFORMATION CONCERNING

Enclosed herewith for Los Angeles is a postcard 
furnished by captioned individual, who is with UPI, Tampa.

As can be readily seen, the postcard contains
numerous unintelligible notations, and Mr. JACKSON is of the 
opinion that such would be submitted possibly by a "crank”; 
however, in one. corner of the card reference is made to ”RFK" 
obviously referring to the deceased Senator ROBERT F. KENNEDY.

Los Angeles is requested to review postcard and
attempt to determine if your office has been in receipt of similar 
cards and perhaps knows the identity of the sender.

Please advise Tampa promptly as Mr. JACKSON is
friendly to the Tampa Office and is interested in possibly deter­
mining the source of the card.

In addition, Los Angeles requested to review
various comments to attempt to ascertain if same may mean anything 
to your office or pertinent to known personalities in your 
Division.

(F“ Los Angeles (Enc. 1)
1 - Tampa.,— ------—:
WAS:JnX^
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C^t fpi l&O. NO. 27 M
UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
to :SAC, LOS ANGELES (56-156) date: 11/7/68

from &kSAC RICHARD D. ROGGE

subject: KENSALT

At 9:26 AM, 11/7/68, Lt. DAREL SIEVERS, Adjutant 
to Deputy Chief ROBERT HOUGHTON of the Los Angeles Police 
Department, telephonically contacted writer.

Lt. SIEVERS stated that Deputy HOUGHTON has stated 
that he feels another high level meeting is necessary prior 
to the prosecution of SIRHAN SIRHAN in above captioned matter 
and desires to hold the meeting at 9:00 AM on Tuesday, 12/3/68.

Lt. SIEVERS stated that Deputy HOUGHTON feels that 
it is essential that SAC WESLEY G. GRAPP and Supervisor WILLIAM 
JOHN NOLAN be present at this meeting. He also indicated that 
the following individuals will probably be in attendance:

WILLIAM H. MC CLOUD,.Undersheriff, 
Los Angeles Sheriff’s Office

LYNN COMPTON, Chief Deputy, 
Los Angeles District Attorney’s Office

W. MATTHEW BYRNE, JR., U. S. Attorney

Deputy Chief HOUGHTON, LAPD

Captain HUGH BROWN, LAPD, who is in charge 
of the LAPD investigation

SEARCHED_ _ _ _ _ _ INDEXED_ _ _ _ _
SER1AUZED __4£k£D

NOV "1968 

_FBI-LOSANG£LE

Lt. SIEVERS stated he has contacted all of the above 
indicated individuals and each has indicated he will be available 
at the above time. Lt. SIEVERS requested that he be,advised 
the above is suitable for SAC GRAPP and Supervisor 
earliest possible time so that he can dispatch con 
letters to all of the parties involved

RDR/sro
<2). >
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NOLAN (1) 1
BLOESER (2) 
STILLING (3) 
MC GINNIS (4) 
J. BAILEY (5) 
BARRON (6) 
OGLE (7) 
CLOAR (8) * 
SECORE (9) 
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KERLEY (11) *
POWERS (12)
STt VINCENT (13) 
KERTIN (14) 
MATHESON (1?) 
NORREGARD (16)

SUPERVISORNIGHT

T mation
____See me
____Together

At leisure

____Call me
____Acknowledge

____Advise results 
within___ days

____Speech material 
Personnel file

SA
SA
SA

WIDBEE 
PAGE 
SCHARF

------MISS WEBER 
MISS ALDEN ' 
MISS ADAMS

- ASS’T. SEC’Y 
MRS. LEMEN 
miss Ryan 
Cco 
MISS BROW

. STENO 
Clerk 
sa ■'

RE

____Bring file
____Search & return
____Accept, red tickler

& notations
____Notations' - black

Tickler every
__ days
ypersonal- corres­
pondence file
Pile with commitments



\ * 11/7/68

MR. GRAPP: RE: KENSALT

Re writer’s memo in above-captioned 
matter dated 11/7/68 regarding proposed 
conference for 12/3/68.

At 4:41 PM, 11/7/68, Lt. SIEVERS again 
contacted the writer and desired to know if 
the SAC and Supervisor NOLAN would be able to 
attend the conference. He was advised that 
because of the SAC’s schedule it was not 
possible for the SAC to review the writer’s 
message at this time; however, when the SAC’s 
schedule permitted,the writer was sure he 
would be contacted in due course. SIEVERS 
stated that all of the other prospective 
participants have stated they would attend 
and he would, like to send out a confirmatory 
letter as early as possible and again 
requested that his message be communicated 
to the SAC.

SIEVERS concluded by stating that he 
expected to be in San Diego on 11/8/68; 
however, Sergeant ALLEN of his office has 
been alerted regarding this matter.

ASAC ROGGE
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
To : SAC, LA (56-156)

FROM : SA LANFORD L. BLANTON

date: 12-9-68

subject: KENSALT

." Re article in LA Times of Sat. ^ec.7, 1968 page 1 of partll

On 12-9-68 BEN BIGGQRS, Asst, Chief of Police advised 
that he had talked, to the Dept, of Justice of Calif, employee 
who had come to Corona on 12-U-68 regarding the encashment 
of a check at Hatton’s Mkt in 1966 wherein the name of 
SIRHAN was used. The employee was JOHN DIESEL, !|O1 State Bldg., 
Los Hngeles, phone 620-!|800. '

BIGGERS said that he also remembered the check 
matter in 1966 but had not recalled SIRHAN’s name being on 
the check until DIEMEL had brought up the matter on 12-l|-68. 
He, said that a record, of the report was thereafter located, 
and it was found that the report was made by HATTON and a check, 
was made with the Altfillisch Ranch or Const. Co and no suspect s 
had been developed. It was also entered on the Police report * 
at that time that the person accepting the check could not" 
identify the passer. BIGGERS said that his. report concerns a. , 
forged endorsement which indicates that the check was actually 
made out to SIRHAN, but was Stolen from him and cashed by 
an unknown person.,

No further inquiry was made re this matter by wtiter.

tARCHEO_ _ _ _ _ JNWp>r—/

SHaAUZED_yU«®

DECI 0 1968



DIRECTOR, FBI (62-587) November 27, 1968

LEGAT, MEXICO CITY (62-166) P

KENSALT

Re Mexico City letter 9/30/68, Los Angeles airtel to J
Bureau 9/9/68, and Bureau letter to Mexico City 10/24/68.

ReLAairtel requested information on THOMAS DANIJEL
GOOd/s trip to Mexico City and possibly Cuba. This matter was/ / v\9 
cov/red in Mexico City airtel and LHM 9/3/68 entitled STUDENTS// 
FOR A DEMOCRATIC SOCIETY, IS - SDS; FOREIGN TRAVEL - NEW LEFT I
GROUPS, copies of which were furnished Los Angeles.

With respect to reBulet’s instruction to interview
ANTONIO ALBIZO ORTIZ, liaison sources in the Federal Judicial 
Police, Mexico, D.F., have agreed to conduct this interview. 
As yet this office has received no report covering the interview.

LEAD:

MEXICO CITY OFFICE

AT MEXICO, D.F.

Will follow and report the interview of ANTONIO ALBIZO 
ORTIZ by Mexican authorities.

5 - Bureau
(1 - Liaison Section)
(2 - Los Angeles, 56-156)

1 - Mexico City 
JP:gmh 
(6)

FBI — LOS ANGELES

Ml ^FORMATION COWN®.
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TO:SAC, '*
(Copies to ces Checked)
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Ottawa
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Tokyo.

RE: KENSALT

Retention
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For appropriate _
O action □ Surep, by

f~*1 The enclosed Is foryour information. If used in a future report, Q conceal 
all sources, Q paraphrase, contents.

f7[ Enclosed are corrected pages from report of SA 
dated

Remarks: ALL INFORMATION CONTAINED 
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In Reply, Please Refer to 
Fib No.

UNITED STATES DEPARTMENT QF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Washington, D. C.
November 22, 1968

ASSASSINATION OF UNITED STATES 
SENATOR ROBERT F. KENNEDY, 
AMBASSADOR. HOTEL, LOS ANGELES., 
CALIFORNIA, JUNE S, 1968

The following individuals were guests at the 
Ambassador Hotel, Los Angeles, California, on June 5, 1968, 
at the time when Senator Robert F? Kennedy was assassinated:

M. AOYAMA
Ace International Co.
’33-1, 2-chome, Nishi-Shinbashi, Minato^ku
Tokyo, Japan

K. HIGANO
Ace International Co., 
33-1, 2-chome, Minato-ku 
Tokyo, J0an

T. MOR^AGA
Ace International Tool Co 
33-1, 2-chome, Minato-ku;
Tokyo, Japan

It is noted that the Mr. AOYAMA interviewed sub­
sequently has the first name of AKIRA, but since he. is obvious­
ly the individual referred to above as M. AOYAMA, apparently 
there was a mistake made, by the individual registering him at 
the hotel initially.

A United States, intelligence agency which conducts 
investigations abroad advised that on October 10, 1968, AKIRA 
AOYAMA, Chief, Planning Division, Misshin Hodo KK, #3, 2-chome, 
Nihonbashi-Kaomi-cho, Chuo-ku, Tokyo, Japan, was interviewed 
and stated that he, along with MORINAGA and HIRANO, arrived 
at the Ambassador Hotel, Los Angeles, California, at approxi­
mately 2340 hours on June 4, 1968. They checked in at the 
front desk and went directly to their separate rooms. He 
AOYAMA) stayed in his room ,for only a few minutes and went to 
HIRANO’S room where the three (HIRANO, MORINAGA and AOYAMA)

STARCHY . . . . . JHDacy 
$MUiffi..Z4FIU0. . . '

OEC 1 11968
FBI — LOS ANGEi ’ ■ 

i«.



met to. discuss their plans for the following day* After that 
discussion। interviewee, returned to his room where he stayed 
for a few minutes, then went downstairs to. the lobby* There 
he found everything in a state of confusion* He did not 
understand what was taking place because he did not understand 
English* The next day Mr* MORINAGA, who understands English, 
told him what had happened, and said that he (MORINAGA) had. 
watched television in. his room, after the. aforementioned meeting 
had been, completed and. the others had departed*

AOYAMA was unable to provide any information regard­
ing the assassination pf Senator KENNEDY* AOYAMA denied that 
he had. ever seen SIRHAN and said he knew nothing about him. 
AOYAMA advised that Mr. HIRANO recently had. an eye operation 
and was recovering in the Hagiwara Hospital, Tokyo, Japan.

The source advised, that on October IM, 1968, HIROSHI 
HIRANO, Vice President, Nisshin Hodo KK, was interviewed and 
related substantially the same information, as that provided by 
AOYAMA* HIRANO said, he did not know SIRHAN and denied that 
he had ever seen him* He was unable, to provide any information 
pertinent to the assassination of Senator Robert F. Kennedy*

The source advised that on October 2U, 19.68, 
TAMETAKA MORINAGA, Chief, President's Office Staff, Nisshin- 
seito KK, was interviewed^ and related substantially the same, 
information as. that provided by AOYAMA and HIRANO*. He said, 
that he did not. know SIRHAN and denied that he had ever seen him. 
MORINAGA was unable to provide any information pertinent to ■ 
the assassination of Senator Kennedy. *
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Investigation requested 1 October 1?68 by the Legal Attache, American Embassy, 
Tokyo, Japan, based on request from FBI-LA that three persons in Japan be. interviewed 
regarding the assassination of U. S. Senator ROBERT F. KENNEDY on 5 June 1968. Three 
Japanese persons said they did not know SIRHAN and denied that they had ever seen 
him. They were unable to provide any information regarding the assassination of 
Senator KENNEDY. .
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46D53(6)-4987

DETAILS:

1. This investigation was opened at the direction of the Commander, OSI District 46 
on 10 October 1962, predicated on a letter frcta the' Legal Attache, American Embassy, 
Tokyo, Japan requesting that three persons in Japan be interviewed to ascertain 
whether they possess any information relative to the assassinatibn bf United States 
Senator ROBERT F. KENNEDY, Ambassador Hotel, Lbs Angeles, Califbrnia^o$*5 June 19681

2. On 1 October 1968 RODERICK V. PRECHTL, JR., Legal Attache, American Embassy, 
Tokyo, Japan, provided a copy of a memorandum from the FBI Field Office, Los 
Angeles, California, dated 17 Sep 68, subject: Assassination of United States 
Senator ROBERT F. KENNEDY, Ambassador Hotel, Los Angeles, California, 5 Jun 68. 
That memo reflects that SIRHAN BISHARA SIRHAN, Born: 19 Mar 44 in Jerusalem,, 
was observed to shoot and kill. U. S. Senator Kennedy in the Ambassador Hotel, 
Los Angeles, California, at approximately 0015 hours., 5 June 1968, and that he 
was subsequently taken into custody by the Los Angeles Police Department. The 
memo further reflected that on 7 Jun 68 SIRHAN was indicted by the Grand Jury, , 
Los Angeles County for murder and was awaiting trial. The memo reflected that 
the below listed persons were guests of the Ambassador Hotel and that the , , 
Los Angeles Police Department requested assistance in locating and interviewing 
those persons to determine if they are in possession of any information regarding 
the assassination of Senator Kennedy or knowledge of SIRHAN BISHARA SIRHAN*

Mr. M. AOYAMA
Ace International. Co.
33-1, 2—chome', Nishi-Shinbashi, Minato-ku, Tokyo, Japan

Mr. T. Morinaga 
Ace International-Tool Co. 
33-1, 2-chome, Nishi-Shinbashi, Minato-ku, Tokyo, Japan 

Mr. H. IHRANO 
Ace International Co.
33-1, 2-chome, Minato-ku, Tokyo, Japan

3. On 7 October 1968 a representative of Ace International Tool Co, was 
contacted with the assistance of KUWABARA Shigeo, Investigative Technician, 
this district. That person advised that none of the three aforementioned 
persons were actually employed by Ace International. She said that Mr. AOYAMA 
and Mr. HIRANO could be contacted at the Nisshin Road Construction Company, #3, 
2-chome, Nihonbashi, Kaomi-cho, Chuo-ku, Tokyo, Japan. She also advised that 
Mr. HIRANO xould be contacted at telephone (Tokyo) 666-6361.

4. ’ On 10 October 1968 AOYAMA Akira, Chief, Planning Division, Nisshin Hodo KK, 
#3, 2-chome, Nihonbashi-Kaomi-cho, Chuo-ku, Tokyo, Japan, was interviewed at 
his office with the assistance of KUWABARA. AOYAMA stated substantially as 
follows:

He, along with MORINAGA and HIRANO arrived at the Ambassador Hotel, Los 
Angeles, California, at approximately 2340 hours, 4 Jun 68. They checked in 
at the front desk, and went directly to their separate rooms. He (AOYAMA) stayed 

2
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In his room for only a few minutes and went to HIRANO’S room where the 
three (HIRANO, MORINAGA, and AOYAMA) met to discuss their plans for 
the following day. After that discussion, interviewee returned to his 
room where he stayed for a few minutes, then went downstairs to the . 
lobby. There he found everything in a state of confusion. He did not 
understand what was taking place because he did not understand English. 
The next day Mr. MORINAGA, who understands English, told him what had 
happened, and said that he (MORINAGA) had watched television in his 
room after the aforementioned meeting had been completed and the others 
had departed. AOYAMA was unable to provide any information regarding 
the assassination of Senator KENNEDY. AOYAMA denied that he had ever 
seen SIRHAN and said he knew nothing about him. AOYAMA advised that 
Mr. HIRANO recently had an eye operation and was recovering in the 
Hagiwara Hospital, #30-13, 1-chome, Hongo, Bunkyo-ku, Tokyo, Japan./ 
He cautioned that AOYAMA was in serious condition and was not allowed 
visitors.

5. On 11 October 1968, attempt to contact Mr. MORINAGA with the 
assistance of KUWABARA met with negative results. A representative 
of Nisshin-seito Company, #3, 2-chome, Nihonbashi, Chuo-ku, Tokyo, of 
which he is Chief, President’s Office Staff, advised that he was out 
of town on a business trip and was not expected to return until about 
15 October 1968.

6. On 14 October 1968 a representative of -the Hagiwara Hospital was 
contacted with the assistance of KUWABARA. After consultation with 
Mr. HIRANO she advised that Mr. HIRANO could be interviewed.

7J On 14 October 1968 HIRANO Hiroshi, Vice President, Nisshin Hodo 
TK, was interviewed with the assistance of KUWABARA. HIRANO related 
substantially the same information as that provided by AOYAMA. HIRANO 
said he did not know SIRHAN and denied that he had ever seen him. He 
was unable to provide any information pertinent to the assassination 
of Senator KENNEDY.

8. On 16 and 21 October 1968 a representative of Nisshin-Seito KK 
advised that MORINAGA had returned from his business trip, but was 
suffering from influenza, and was not in his office.

9/ On 24 October 1968 MORINAGA Tametaka, Chief, President’s Office 
■Staff, Nisshin-seito KK, was interviewed with the assistance of 
KUWABARA. He related substantially the same information as that 
provided by AOYAMA and HIRANO. He said that he did not know SIRHAN 
and denied that he had ever seen him. MORINAGA was unable to provide 
any information pertinent to the assassination of Senator KENNEDY.

CLOSED
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Director, FBI (62-587) 11/22/68

Legat, Tokyo (173-2) (RUC)

KENSALT

Re Los Angeles airtel 9/17/68.

Enclosed for the information of the Buraau and 
Los Angeles are the original and five copies of letterhead 
memorandum dated 11/22/68 and captioned ASSASSINATION OF 
UNITED STATES SENATOR ROBERT F. KENNEDY, AMBASSADOR HOTEL, 
LOS ANGELES, CALIFORNIA, JUNE 5, 1968, setting forth the 
results of interviews with Japanese citizens who were regis­
tered at the Ambassador Hotel at the time of the assassination.

Also enclosed are three copies of the OSI report 
dated 11/1/68 on which the LHM is based.

The source referred to in the body of the LHM is 
OSI, District Office 46, Tokyo, Japan.

No further inquiry is being conducted at Tokyo.

5 - Bureau (Encs. 9)
(2 - Los Angeles)(56-156) 
(1 - Liaison Section)

1 - Tokyo
RVP:lw
(6)

SEARCHED .... . ....... INDEXED .
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In Reply, Please Refer to 
File No. ,

torate of 
furnished

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 2053$

' November, 19, 1968

SIRHAN BISHARA SIRHAN

On November 18, 1968, the Directie Politie (Direc­
Police, Ministry of; Justice, the Netherlands) 
the following information:

The Chief Commissioner of Police, Utrecht, 
।Netherlands, received a copy of a letter addressed to the 
subject and postmarked in Utrecht* This copy was forwarded 
by cover letter dated July 30, 1968, bearing File Reference 
No. 6.24 and signed by Robert A. Houghton, Deputy Chief 
Commander, Detective Bureau, Department of Police, 150 North 
Los Angeles Street, Los Angeles, California. The Los Angeles 
Police asked that the writer of the letter be traced and 
interviewed. A copy of that letter is incorporated in this 
memorandum as Pages 2-4. 1

ALL INFORMATION CONTAINED

i$TE&&&BY6-l Aifijj/jP.
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SIRHAN BISHARA SIRHAN

The Directie Politie furnished the following infor­
mation which it said had been developed by the police of 
Utrecht:

Y 
The postmark on the envelope of the letter to the 

subject shows the posting date to be June 21, 1968. The 
letter was without doubt posted in Utrecht on that date and 
canceled at the Main Post Office in Utrecht between 10:00 A.M. 
and 11:00 A.M. The stamps on the envelop^ are of a special 
series which were issued in the Netherlands only between 
May 1, and May 28, 1968 > The postage was insufficient since 
the charge for a letter directed to the United States, not 
exceeding twenty grams in weight, is 45 cents.

The name ESBES was searched through'the records of 
the Register Office in Utrecht, and the Central Civil Registry 
in The Hague, with negative results. It can be said, therefore, 
that no person utilizing this name is registered as living in 
the Netherlands.

The address 51 Prins Bernhardplein, Utrecht, is 
occupied by a branch post office. The manager of this .branch 
stated that it is unusual for letters to be directed to 
General Delivery (Poste Restante) at this branch post office. 
During the past year not a single letter addressed in this 
manner has been handled by this branch. Inquiries at the 
Main Post Office in Utrecht revealed that there was no infor­
mation of any mail being handled through General Delivery 
there for a Mr. ESBES.

Mention is made in the letter of a daughter of the 
sender who was born on August 6, 1959. Efforts to identify 
the writer through this indicated birth of his daughter proved 
to be negative.

It has not been possible Jfor the police in Utrecht 
to identify the writer of. the letter to the subject. The 
Utrecht Police .believe it to be a hoax letter and the name 
ESBES to be fictitious. ■ They suggest the possibility that 
the name may have been devised from the initials of the 
subject, S.B.S., which phonetically might be written as es-b-es.

The Directie Politie.said that a naan named Alwin 
Edgar Philip Wolfgang, born August 9, 1922, in Paramaribo,

- 5 -



SIRHAN BISHARA SIRHAN

and now living in Amsterdam, Netherlands, is known to them 
through its records* A few years ago, Wolfgang, who is 
regarded as probably mentally disturbed, wrote letters to 
persons who were involved in sensational cases* One such 
letter was addressed to Mrs* J. D, Tippit, widow of the police 
officer who was shot and killed during the investigation 
immediately following the assassination of President John F. 
Kennedy. In view of this, the police in Amsterdam were asked 
to make inquiries to determine whether Wolfgang could have 
written the letter addressed to the subject. The Directie 
Politie. furnished an English-language translation of the 
report of the Amsterdam Police reflecting the results of, 
those inquiries* A copy of. that report is incorporated as 
Pages,? and 8 of this memorandum*



AMSTERDAM MUNICIPAL POLICE
Criminal Investigation Department ■ 
"G" Section
G nr. 50924 •. .. ' • .■ ' .

report

TRANSLATION

With reference to letter dated 3 September 1968, Reference 7.219“ 
/iiS - 7.313/1418, received from the Head of the National Central Bu-, •-• 
toau of Interpol in The Hague, asking for enquiries to be made res- .-_,.. 
pocting a letter written to Sirhan B. Sirhan,* now in custody for the // 
lleged assassination of United States Senator Robert ?. Kennedy, -I, • 

Oatective-Constable 1st Class Dirk. PEE REB OOM of the Amsterdam Munici­
pal Police, have to report that I have made enquiries as .requested, ^ <

Records of the Register Office in Amsterdam show thaf at the 
address 1st Floor 142, Admiralengracht, Amsterdam is living: '•
Alwin Edgar Philip WOLFGANG, born 9th August, 1-922, at Paramaribo. ' 7/

This person was married at Utrecht on the 13th September, 1950 ‘ j 
to Celia JACOBS, born 23rd October^^^^^^^UU^y^^^^^^^are two 
ohildrej^^hi^iarr^jQ, namely- 
born -

boy\bornlB^B^HH^|^m^^| at AmsteTSIH?
lives at 54 BrederodeiaanTBloemendaal, where she has lived sxnc^^^ 
July, 1967. ’

In order to have it ascertained by the police scientist Mr. D. 
Debts of .Amsterdam Police Headquarters whether or not the letter sent/! 
to Sirhan B. Sirhan has been written by the said A. E. Ph. Wolf gang,' I, »7 
the reporting officer, handed the said police scientist, a copy of the'/ 
said letter to Sirhan B. Sirhan, received from the Head of the N.C.B.b'i 
of Interpol in The Hague and also a letter dated 12th February, 1968 JJ . 
written by A.E.Ph. Wolfgang to his--employer, which bad been lent to . /I 
me by his employer for investigation purposes.

After comparison of the handwritings of the said two letters kr. '. / 
Eskes stated that he was of opinion that the handwritings were not ' < 
alike. He said that he had not been able to find clear points of simi-"' 
larity in the handwritings of the two letters^on the ground of which • , 
it would have been possible for him to identify A.ElPh. Wolfgang as 
the writer of. the letter addressed to' Sirhan B. Sirhan. Hr. Eskas, , 
who also said that he was not convinced that A.E.Ph. -Wolfgang had not h/ 
written the letter to Sirhan B. Sirhan, said afterwards that he was f/ 
all the same inclined to believe t'pat Wolfgang was not the writer of ^ 
the letter in question. •

Further it should be mentioned -that the writer of the letter in / 
question says in his letter that his.old boss came to him' to ask him 7^ 
sack to work on 1st June, 1968 and 'that his daughter, who is growing <• 
up fine, will be nine years old on the 6th of August. ' • • . ( ’ ’



inquiries hove however snown that Wolfgang has not chenge^em- • 
^men^an^that his one and only daughter, who . >

. ^^^^^^^ the aga of seventeen on ■
^ATsTphTwoifgang is not recorded in the criminal files of the 
c^rdam Police, but records of Amsterdam Police Headquarters do

^. ,7 that in 1964 he was the subject of enquiries concerning letters 
' .."ten by him to Mrs. Pippit, the widow of, an American police offi- 

a and to Mr. Alfred Krupp of Dusseldorf. .
She results of .these enquiries were reported in the usual manner 

. the relevant authorities.
A request for information about A.2.Ph. 'Wolfgang was also made 

in 1966 by the Special /.gent of the Treasury department of the United.. 
States Secret Service in Paris.

In connection with the above matter I, the reporting officer, 
saw the said A.E.Ph. Wolfgang at Amsterdam Police Headquarters on 14th ' 
October, 1968. He then stated to me for sure that he had not written . ... 
the letter dated 5th May, 1968 and addressed to Sirhan B.'Sirhan. He 
had no idea who might have written that- letter. On being asked he said 
that he only knew Sirhan B. Sirhan from newspapers.

Finally I, the reporting officer, wish to state:-
1. that I have not been able to identify the writer of the letter 

dated 5th May, 1968 and addressed to Sirhan B. Sirhan;
2. that the enquiries into the matter have been made in .cooperation •;-. v 

with a colleague of the Special Branch of the Amsterdam Municipal ■ , 
Police; ' • ■

3. that a copy of the letter dated 12th February, 1968 referred to ; , .•
hereinabove - this letter was returned to Wolfgang's employer on ’r '. j
15th October, 1968 - is attached hereto. f’,.-

Amsterdam, 16th October, 1968.

Signed: D. Peereboom, 
Detective-Constable 1st Class.
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11/19/B8

AIRTEL

TO DIRECTOR, MI

BOM , : LEGAT, BONN (02-88) (ROC)

SUBJECT: KINSALT 
(00: Los Angeles)

Enclosed are five copies of a self-explanatory 
LBN regarding SIRHAN BISHARA SIRHAN dated 11/19/88.

The inforsation vas received from the Directie 
Politic with the request that it he furnished to the Los, 
Angeles Police in response to a letter from the Los 
Angeles Police to the police of Utrecht, Netherlands.

The letter to Mrs. TIPPIT iron WOLFGANG, Mentioned 
in the enclosed, was reported in Bufile 9-41828.

5 - Bureau (Enc. 5) 
(1 - Liaison)

1 - Bonn

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN |S UNCLASSIFIED C-M.^'. ^
DATE^ ^-SY 0'1 ^^

GAT:11 
(6)

*«.......
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OCTIONAI. FORM (W. w w I
MAY IM1 COITION •
OSA FTMR <« Cm) NMU 

UNITED STATES GOVERNMENT 

Memorandum
TO : SAC, Los Angeles p: 12/10/68

from X Director, FBI (62-587)

subject: KENSALT

This is in reference to Legat, Bonn airtel 
11/19/68 with letterhead memorandum attached thereto 
and Los Angeles letter 11/22/68, a copy of which was 
furnished to Legat, Bonn along with attachments.

. It would appear these communications crossed 
in the mail. No further inquiries should be conducted 
by Legat, Bonn unless specifically requested to do so.

2 - Legat, Bonn

5010-501
Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan



QHlONAl FORM NO. 10. V ^^
MAY 19*2 COITION . V
GSA FFMR (41 CW 101-11.4 1

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
TO C,_ Los Angeles (56-156) ^ATE: 12/676$

FROM

subject:

AC, San Francisco (62-5481) (RUC)r

KENSALT 
(00: LA)

Re LA let. to SF, 11/18/68.

Enclosed are 
of interview with

22, copies o/an FD-302 containing results 
PHYLLIS MwtS, Sunnyvale, California.

^zLos Angeles (Encs. - 22;) 
1- San Francisco

GH:ER 
(3)

jow*wr-w; i

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings. Plan



OPTIONAL. FORM NO. w 
MAY 1042 EDITION 
OSA FFMR <41 OF*) WMU

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
TO sac, ::/ los angeles (56-156) date: 12/9/68

FROMj SAC, NEW YORK (44-1640)

subj^t: KENSALT
(OO:LA)

/ReLAlet to NY 9/10/68 requesting interview with Dick
Concert. Enclosed are 22 copies of FD 302 of interview with 
Richard Corb^rt.

ReLAlet 9/16/68 to NY requesting interview with T. C. 
Sorensen and LAlet to NY 11/19/68 requesting interview wth 
Theodore Sorensen. Enclosed are 22 copies of FD 302 of 
interview with Theodore C. Sorens^hyln the interview with 
Sorensen, he mentioned Adam Walinsky. NY is taking no action 
to interview Walinsky. '

^s 4?^
Los Angeles (56—156)(Enclosures tt) 

1 - New York (44-1640)

(3hFLC/fc

wo-w
Buy US. Savings Bends Regularly on the Payroll Savings Plan



OYT-A (Rf*. J2?22-6$)

Date: November 22, 1968

To: Director, FBI KJIMT »
Ql^

From: Legal Attache, Ottawa ( 163-919 )

Enclosed are the following communicat ions, received from the RCMP:

Original and two copies RCMP letter 11/20/68 with enclosure.
Remarks:. •

tafcl to^lvMmgJ
Declassify on: OADR '

Dissemination (See Para 3)
May be made as received

L—f May be made as indicated by stamp on enclosure.
I 1 May not.be. made without further clearance, with RCMP

Following offices would be interested in receiving copies of-enclosures:



Routing $(ip 
^.J^fvi -9*2 5-6 7)

TO: Sac,
(Copies to Offic

^^eclced)

Albany 
Albuquerque 
Anchorage 
Atlanta 
Baltimore 
Birmingham 
Boston 
Buffalo 
Butte 
.Charlotte 
Chicago 

Q Cincinnati 
Q Cleveland 
Q Columbia 
1~j Dallas 
□ Denver 
M Detroit

El Paso 
Honolulu

Houston 
Indianapolis 
Jackson 
Jacksonville 
Kansas City 
Knoxville 
Las Vegas 
Little Bock 

os AnggTeB**" 
t*f?v!lt?

Memphis 
Miami 
Milwaukee , 
Minneapolis 
Mobile 
Newark 
New Haven 
New .Orleans 
New York City

t'lNorfolk
Pl Oklahoma City 

Omaha
Q Philadelphia 
11 Phoenix 
r] Pittsburgh 
H Portland 
fj Richmond 
Q Sacramento 
1‘St. Louis

Salt Lake City 
San Antonio 
San Diego 
San Francisco 
San-J nan 
Savannah 
Seattle 
Springfield

Tampa 
Washington Field 
Quantico

TO LEGAT:
Bern 
'Bonn 
Buenos Aires 
Hong Kong 
London 
Manila 
Mexico, D.F. 
Ottawa 
Paris 
Rome 
Santo Domingo 
Tokyo

12-10-68

RE: KENSALT

Retention For .appropriate 
f 'J For information {^optional faction r~] Suren. t>y -— - _,

QThe enclosed Is for your information. It used in a future report, Q conceal 
.all sources, Q paraphrase contents.

Q .Enclosed .are corrected pages from report .of SA - - - - - - - ■
dated

Remarks:



163-919

D 993-552

CONFIDENTIAL

Mr. Moss. Loo Innes, 
c/o United States Embassy# 
OTTAWA# Ontario.

November 20# 1968

Dear Mr. Innes:

This has reference to your transmittal 
form dated October 29# 1968 concerning Rebeca FOGEL.

2. In answer to the telephone request
received from your office on October 31# 1968, the transcript­
ion of the program "Green Lin^ from radio station OFRA Is 
attached. The program was already In progress when we began 
monitor it and; therefore the first portion is missing. The 
guest was Rebeca FOGEL whom "V" and Miss VOGOL noted on the 
transcription refers.

3. The attachment may be disseminated for
official purposes and providing the ROMP is not named as 
the source.

Yours very truly.

(W.L. Hlggltt), 
Assistant Commissioner#

Director#
Security and Intelligence.



"GREENE LINE"
Thursday, October 31, 1968

Li. GREENE - Rebeca FOGEL

V: A friend was hit and run the day before yesterday. I don’t know
what her condition was, all I know is that she was hit by a car. 
It started all the way back from New Orleans, I mean she was my 
room’mate in New Orleans. She knew everything that was going on, 
she knew the harassment I had been subjected to and I’m sure 
that she had been interrogated herself. I don’t think she is 
dead though. I think this is where Mr. GREENE is mistaken 
because I called New Orleans yesterday to try to find out what 
happened to my coat and boots that I asked to be shipped here 
and all the friend of mine could tell me was that the young 
lady had been hit by a car and that she was not dead and that she 
would try to check with the Post Office because she had sent out 
my coat and that was a month ago.

G: O’k, we got that clear. Do you know Jim GARRISON?
V: I most certainly do.
G: Have you been talking with Jim GARRISON?
V: I had been talking to his office when I was in New Orleans. Mr.

Mark LANE came to my apartment at 1227 Royal Street and promised 
me up and down that no-ore would intimidate Mr. GARRISON’S 
doctor and that he would arrange an appointment for me and I can 
assure you Sir I have never yet to see Mr. GARRISON’S doctor. 
Mr. LANE never called me back.

G: Now wait a minute. We had better make it clear to everyone.
Jim GARRISON is the District Attorney for New Orleans?

V: He certainly is.
G: He is the one who is conducting an independent investigation into

the assassination of John F. KENNEDY?
V: Which he has ceased almost entirely.
G: And it was his findings and these findings have been borne out

that there is a very high rate of death of people who had some­
thing to do with the characters surrounding the assassination.
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V: And may I say if you are wondering why I’m still alive I can
tell you, because everything I have said is in writing. I mean 
it is in writing in consulates, in embassies, with persons of 
of very important positions, writers, authors, what have you. 
If anything happens to me that even remotely looks like an 
accident, the F.B.I. knows they are going to be left holding the 
bag and I can assure you if anything, it is doing everything it 
can to make sure I stay al<ve and die only a natural death 
through my diabetes. They will not let me have an accident.

G: Well now, in your conversations with Jim GARRISON. Did he tell
you anything else?

V: Jim GARRISON never told me a damned thing. I talked to Mr.
mark LANE.

G: Who is Mark LANE?
V: Mark LANE is the author of ’’Rush to Judgement” who did all his

co-work with Mr. GARRISON supposedly on this case.
G: And what did he say?
V: He said that he believed me and that he was going to arrange for

me to see Mr. GARRISON’S doctor.
G: Why Mr. GARRISON’S doctor?
V: Because I told him I felt every other doctor that I had been to

in New Orleans was being pressured by the Federal Government and 
that I could not get adequate and proper medical treatment for 
that which was wrong with me.

G: O’k. Anything else Madam?
U/F: No but it sounds to me as if somebody is using her, I mean to

slight the F.B.I. or something.
V: Hah
G: Well I don’t know. I am going to be frank with you. I don’t

believe it because it seems to me first of all Miss VOGOL - 
U/F: I just think it seems so unlikely I mean that she would be still

alive I mean if -
G: The only thing that concerns me here is that so far Miss VOGOL

you have not told us of what proof you have. All you are talking 
about is just an idea that you have. So you saw Sirhan-Sirhan. 
Many people saw him.



V: Now let me say something to you Mr. GREENE. I am telling you
that most of this has been ..y opinion as a personal individual 
and because of my opinion, I have been harassed to a point where 
my life has been endangered. I have been harassed to a point 
where they want me to repudiate -

G: Just because of an opinion?
V: That is correct and it just so happens this opinion happens to

be a correct one I think and this is why I have been subjected to 
all this harassment. If I was not right they would wipe me off 
as some kind of a nut and just forget about it, there would be 
no need to go to all these extremes. I mean I have been thrown 
out of apartments by people telling me that they know about my 
case and so forth and so on. Look, do you think the Canadian 
Embassy was the first embassy I came to for political asylum. 
I am a Jewess. I went to the Israeli Embassy and you can check 
this out in Washington with Mr. SAMOIN. He said to me, "yes 
Miss VOGOL, I know about your case but I am very sorry we cannot 
help you. We do not dare to offend this administration, we need 
military and economic aid from them. If we help you in any way 
we jeopardize our position. Please understand ana try to go some­
where else".

G: O’k. Thank you very much. We will be back in just a moment.

G: This is CFRA's Greene Line
U/F: Mr. GREENE. I just had to call. I think its wonderful that you

would bring this woman on the programme today.
G: Well the only thing I want to make very clear here to you and to

everyone is that I don’t buy this at all. I cannot see why any 
Government and certainly not the United States Government would 
persecute a person to the extent that miss VuGOL claims they are 
doing with here simply because she has an idea.

V: I also have a first hand knowledge of two of the individuals
involved in these assassinations having met them personally.

G: Who?
V: Namely Clay SHAW and Sirhan-Sirhan.
G: But you only met Sirhan in a bus. Were you talking to him or -
V: I certainly did not. I was tired, I got off the bus and I went

home to bed. Who needs him.
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G: V/ell what difference would that make whether you had been
talking with Sirhan?

V: Because when I tried to report this incident in Washington when I
was up there fighting a compensation case, everyone said to 
forget about it, don’t say anything more, get lost or else you 
are going to have troubles and I wouldn’t forget about it and 
this is when this agent, Mr. SHARRON came to my apartment on 
Thursday, July 18, 1968 at 2:30 p.m.

G: Alright, Clay SHAW. Now Clay SHAW is a man whom Jim GARRISON is
trying to have indicted in connection with the murder of John 
F. KENNEDY.

V: That’s correct.
G: Where have you met him?
V: I met Mr. SHAW in New Orleans in several of the bars that I used

to frequent although I do not drink.
G: Well I mean have you talked with Clay SHAW?
V: Not other than to say hello and good-bye, mostly good-bye,

certainly not many hello’s. Mr. Clay SHAW happens to be an 
extremely wealthy individual. I do not travel in his stratosphere 
so to speak as far as the parties which he threw, which are 
quite notorious in New Orleans and things of that nature.

G: Well what about Jim GARRISON now. What’s his status in New
Orleans now? Is he still the District Attorney?

V: He is still the District Attorney and very, very much under cover
right now. He has completely withdrawn from this regardless of 
what anybody tells you.

G: Well he claims that it was an F.B.I. ah an F.B.I. plot too does
he not?

V: No he does not. He wouldn’t have the adacity to claim that. It
was the C.I.A. that everybody keeps trying to put the blame on. 
In fact, Mr. SHARRON, when he came to my apartment said the same 
thing to me. He said ’’you mean the C.I.A.”? I said no Sir, 
I don’t think they have the guts to carry out crime like this. 
It had to be carried out by some-one who knew they could act 
with complete impunity and it is the C.I.A. that Mr. Mark LANE 
has been shooting his mouth off about. They may have had first 
hand knowledge of it but I can assure you as far as I’m concerned 
it was the F.B.I.



G: It seems very strange though that you an individual, you are
convinced that you have got everything all solved and you are -

V: No. I don’t have everything all solved Mr. GREENE.
G: The U.S. Government have gone to a great deal of expense and
V: A tremendous expense ahd it would have been just as easy to

completely ignore me and let me keen shooting my mouth off but the 
point was that they wanted to break me, it is as simple as that. 
They wanted to show me that you cannot get away -

G: Thousands of people in the United States don’t believe the Warren
Commission, thousands of people, millions of people don’t believe 
the Warren Commission.

V: But not one of them have ever put it in writing.
G: Oh sure they have.
V: Name one that ever mentioned Mr. HOOVER’s name personally

involved in this?
G: Well there have been a number of -
V: My investigation goes back as far as -
G: books -
V: No books have ever mentioned Mr. HOOVER.
G: Yes they have.
V: Then you better check them out again.
G: Well how about ’’Rush to Judgement”
V: Mentions the C.I.A. Sir and not Mr. HOOVER.
G: Alright. Thank you very much. Anything else Madam.
U/F: Well this is probably why people don’t stand up and express their

opinion.
V: They’re scared.
G: Well do you believe her from what you have heard?
U/F: I am not saying I believe one way or the other but I can

sympathize with how she isn’t listened to. People who, I mean 
if you are not in the right circle you can certainly be put away 
very easily or people won’t listen to you.

7: That’s right mam, you are perfectly right.
U/F: You know I just sympathize with her and that is why there are so

many people now that won’t stand up for their beliefs because it 
wouldn’t do them any good.



V:

G:

G:

U/F:

V:

U/F:
V:

V:

G:

Particularly in the United States. A reporter asked Mr. HUMPHREY, 
Vice President of the United States whether he would replace Mr. 
HOOVER as Head of the F.B.I. Do you know even Mr. HUMPHREY 
didn’t have the guts to give them a direct answer. I have the 
article right here. He said he would rather not comment. But 
Senator Eugene MCCARTHY gave them a direct answer and as you can 
see Senator i-cCARTHY is no longer in the Presidential race. 
O’k we will move along. Thank you very much.

Greene Line

Hello Mrs. VOGOL. I am listening very intently to what you have 
to say and the only thing that I feel as a listener that I would 
like to ask you - it seems very bizarre to me, its very hard to 
believe so I can’t say I’m a believer but I would like to ask you 
in view of the things that you are saying, does this make you 
feel a little afraid of well just what people will think and 
the fact that maybe you do need some help.
Let me try to explain. I’m somewhat of an offbeat individual 
as it is, very unconventional to say the least and public opinion 
has ceased to have any shall we say really strong effect on me for 
a long time because my relation to society is somewhat of a 
negative one. I will explain to you what I mean by that. I mean 
I have seen the world as it is by the so-called standards of 
society and my contention is that if this is what society can 
bring the world to well I have two words for them which I would 
rather not repeat on the air.
Do you feel yourself then that society is completely wrong? 
Nobody is ever completely wrong or completely right. I am saying 
that society has reached a point of self interest, of such 
extreme self interest that they are going to self interest them 
right out of this world so to speak into oblivion.
So what you are saying, what you are claiming to say and I cannot 
believe under any circumstances is that the F.B.I. plotted to 
have all these men assassinated because the F.B.I. was in danger 
from John F. KENNEDY and Senator KENNEDY?
Not the F.B.I. but Mr. HOOVER himself and a personal frieni of 
hr. HOOVER’S -
John F. KENNEDY was President f r several years and didn’t dump 
HOOVER.
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V: But he was getting ready to on his 70’th birthday. He did not
want to cause any sort of a scanaal so what he did was take a 
law that was definitely in effect at the time that every Civil 
Servant must retire on his 70th birthday and enforce it and just 
after John F. KENNEDY’S assassination in November, hr. HOOVER 
turned 70 in 196/+, I don’t remember the exact date, he isn’t 
exactly a favourite of mine.

0: Alright. Thank you very much Madam we have to skip out for a
mome nt. Bye-bye.

G: Greene line. Good-Afternoon.
U/F: I would like to discuss something with your guest there.
G: Go ahead.
U/F: I am just wondering would she object to taking some sort of a

psychiatric test?
V: No mam. If you can bring about any psychiatric test you vant as

long as I have valid witnesses available and Mr. GREENE has 
already gotten an explanation as to why I wanted witnesses 
available at something like this.

U/F: Well I was wondering then would Mr. GREENE be willing to follow
this up?

G: Oh absolutely.
V: And I would be willing to work with him.
G: We made an appointment with a doctor and for some reason or other -
V: The doctor did not show up Sir, get that straight.
G: Yes I know
V: I said the doctor did not show up.
G: That’s correct.
V: O’k then let’s groove with it.
G: O’k
U/F: Circumstances you know one after the other seem to indicate to me

that there is certainly something definitely wrong. I was 
wondering also Mr. GREENE, I think there is a law that Canada 
doesn’t have to or the immigration department doesn’t have to 
state why they are extraditing an individual. Is that true?

V: Well they are not extraditing me they are just throwing me to
heck out of the country.

G: Well I have a letter here from the Director of Home Services
Branch, Canadian Immigration which says, ’’according to information



G: received from our local office, your application was carefully
considered with regard to education, training, occupational-skill 
level, demand for your occupation, age so forth and unfortunately ' 

' you were found unable to meet the ’’norms” of assessment as 
required under existing immigration regulations.

U/F: Now what does that mean, Norm?
V: Thank you Mam. That is a'good question. I would like an answer

myself. ■ . .
G: The statement is not mine;
V: And Mr. GREENE cannot elaborate and I don’t blame him because!

certainly didn’t understand it either.
U/F: Well I am a little amazed, and a little shocked that all these

things could go on, that an individual could be harassed this T®^ 
I am not necessarily saying I. believe everything not havi^w§ir, 
the.facts that Miss VOGOL has.. However, I would be interested 
Mr. GREENE if you could fb.llow a few of these things up and -

G: That’s right. I think I owe it to my listeners to do that r
V*. You. owe it to me too because you said you thought I was some kind

of - nut.
G: ' .Well I don’t know if I used the word nut. I suspect that you

■ ' ■ may have a persecution complex Miss VOGOL.-
V: I would have thought so myself until Mr. SHARRON sat in my

apartment for two hours Sir. Then it wiped out any doubts I . 
ever had in my own mind about myself.

. G; Well we- will carry on after. Thank you very much Madam. ,

G: Green Line . - . -
U/M: T think it is very commendable that you have gotten this lady on .

your programme and given her the opportunity to say what she is 
saying. I agree fully with her and I have been following the 
assassinations that have been happening in the States in the 

' newspaper myself and have come to very much the same conclusion
as.she has and I hope that if she can stay.in this country that C 
she may be able to help organize. some kind of a committee or group,-, 
to look into and help keep this type of thing out of Canada.

V: ' Sir! have been ordered out. of your country by the 30th. of . 
November. I can’t even organize myself, as much as I. would like to 

. ■ contribute anything that;! could. Now I want to explain something 

; . to you. As an American citizen, a self supporting American
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V: citizen and I have now a monthly compensation cheque to prove
my claim, I am allowed to stay in Canada for a year and all I 
had to do is cross the border for Z^S hours and then'come back 
once again as a visitor. .By all legal rights your authorities 
had no right, I repeat no right to order me out of this country 
on the 30th. unless they were under some pressure themselves 
and I can assure you baby they are. ' '

U/F: Yes I. can see - ' . ‘ ■
G: ' . I. think we have to put everything in its proper perspective

though. Rebeca VOGOL tells us that all this persecution has 
come about because of her ideas but she says that she met Clay 
SHAW, and she met Sirhan Sirhan but she didn’t talk with theim ■ 
on either occasion. I cannot see, as I was saying there are 
millions of people - , ; -

7: . Mr. GREENE, if I had one iota’of what they considered concrete
evidence, I mean before I started shooting my mouth off, how 
long do you think I would .have remained alive, how long do ' 
you think these twenty other witnesses remained alive after 
.they .shot their mouths off about what they knew and, they-were 
.actually at the scenes of' these murders. 1 ’

,G: Just to interrupt you for a moment. I am looking-at a cheque.
that .you just handed to me, Treasurer of the United States from
Birmingham, Alabama. ■ . 1

V: , Yes. that is where post’office employees receive their .
. . compensation cheques. . . . ’ . '

G: ■ ' O’k. ' • • '
V: .. This is to show I am self supporting Sir. . .. . .
G: • - Thank you very much Sir... Good-bye. ■ ’ . .

G: . Greene Line. Before we go back to the phones again. There was
a great deal of. consternation and interest in the City of Ottawa 
over a story which appeared in Look Magazine, the same one that 
we are talking about regarding a girl, that James-Earl RAY was. ’ • 
supposed to have met in Ottawa. Are.you that woman? ■ ' -

V:. No indeed. .
Dp you know her?



V: Wouldn’t know her if I fell on her. /
G: Did you ever know RAY? Did you ever meet RAY? Do you know
,anything about him? . . ■ . ■
V: Only what I heard about him in. the bars in New Orleans. ■
G: Do you think he is the one who killed Dr. Martin Luther KING? '
V: I would rather not make a judgement in this case unless I have .

. what I consider more evidence to my own satisfaction.. I, think
i' he was a pawn. I think he .was a dupe. I ddnM^know. whether.’he^

. did pull that trigger. First of all I would'like to know what. . ■
he knows about guns and everything because I want to tell you < 
something, the clown who .shot Dr. KING shot at a fairly good . 
distance and had to be a darn good shot, like the same type of 
individual who shot at KENNEDY, I mean John F. KENNEDY. .

G: Alright lets go to the phones again. . , ■ '
, U/F: Hello, Mr. GREENE. I would like to tell you that I respect : .

. . many of your views and I enjoy your show but I would like to say '
■ ... . that I feel its terrible 'the way this woman has been, harassed 1 ■

. . . like many other callers. ■ .
G: . Well we don’t know if she is.. She says that- she is, we as a .

■ matter of fact have checked and we cannot see any ROMP officers 
out in front. . •

U/F: Well she cannot get any medical attention and she has been .
ordered out of our country. ; . . . ■ -

’ G: Well she has been deported. There seems to be some discrepancy /
■ there, it seems a little difficult to understand. I.have a letter;

. here which says that .she cannot remain here which is very
■ strange because you know almost anyone who comes to this ' ..

. ' country is allowed to stay. ■ . ' . . ; ;
V: ' ‘ I am self supporting mam. I really wish to stress self . -

■ ■ .supporting, asking not a darn thing from your country other than
. ' ’ ' they ;treat me as they would. any other individual that came , . .

G: . Are you working here now? ’ • . \
V: .. No,■ That is a compensation.cheque I showed you because.I am too 

ill to work regardless to how loud a mouth I have I am still too ..
• - ill to work. . , ■ • ' ■ ■

U/F: She has much more than I have because I wouldn’t have the’ nerve
to - . ' . ■
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V: Mam, I have been pushed around and the only thing I am interested
in now is showing who did this pushing and why. As to whether I 
live long enough to do this, this is irrelevant to me right now 
because my health is at that bad a stage.

G: Alright, bets move along.

G: Greene Line?
U/F: On the remotest possibility that your guest is correct may I ask

you from all of us listeners, please be careful. What would we 
ever do without you.

V: They wouldn’t dare hurt him.
G: I want to tell you. If anybody ever gets me it won’t be the

F.B.I. or the R.C.M.P.
V: It will probably be his wife.
G: Yeh it will probably be my wife.
U/F: I would like to suggest that there is a remote possibility that

she is correct and please do be careful.
G: Alright. I will be careful. Thank you very much.

G: Greene Line
U/F: I was just wondering if the lady had received any reason why

she was deported out of Canada.
G: Well I just read part of the letter she received signed by

the Director of the Home Services Branch and in effect it says 
she was found unable to meet the norms of assessment as 
required under existing immigration regulations.

V: I would like Mr. GREENE to read the other letter that preceeded
it by only a week. When I am not a postal clerk I’m an 
electronics worker.

G: But you are not working now?
V: No. I am self supporting. There is no grounds to ask me to

leave this country.
G: Yes but you are not self supporting because you are getting

compensation now -
V: That’s right and if they would ever permit me to get the proper

medical attention I could go back to work.



G-: Yes but if you become a Canadian citizen then your support
cheques from the United States cease. Is that not correct?

V: That is not correct.
G: Sure. You become a citizen of Canada and you cannot receive -
V: The injury occured on federal property and I am still not able

to work. The cheques cease the day I start working and I am 
qualified to go back to work, otherwise they do not.

G: How long have you been in Canada?
V: Seven weeks now going on eight.
G: And you haven’t been working since you arrived here?
V: I have not worked since August 6, 1967.
G: O’k thank you very much.
U/F: may I just ask one more question.
G: Yes.
U/F: I was just wondering whether her aim was to bring justice to

these men or whether she just wanted to live in peace.
V: I just would like to be left alone to say what I think. Now if

the stipulation is, look we will leave you alone, which it has 
been, if you will shut up then my answer is you take your 
stipulation and go somewhere with it. My contention is, I want 
to be able to say what I think and even if it doesn’t happen 
to be the most acceptable thing just to be left alone to say it 
because I am certainly not going to stop saying it even though 
I am pressured, threatened and unless of course I am killed. 
That’s their alternative. If they want to use a bullet the 
way they did on Bobby and the other people that is groovy with 
me as the saying goes.

U/F: So its just as you say. It is an opinion and you want to be
able to express it?

V: That’s right. Sven at the cost of my life I will express it.

G: Greene Line.
U/M: Assuming that the F.B.I. was involved in these murders, directly

involved, what was their possible reasons for it? Do they plan 
on overthrowing the country or what is their intentions anyhow?

V: No Sir they just want everything to remain status quo. Mr.
HOOVER wants to retain his position as Head of the F.B.I. and 

ultimately have a police state in the United States which they
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V: are well on their way to anyway.
U/h: In other words J. Edgar HOOVER is head of the whole bit?
V: As far as I’m concerned-of course he has quite a bit of aid and

assistance I can assure you of that.
U/M: Well I can say that Lowel has some pretty wierd ideas himself

sometimes, I don’t agree with him sometimes but believe me this 
has got to be the wierdest.

G: This one is not my idea.
U/m: I know, this isn’t your idea but -
V: It is definitely mine and I want all the credit for it.
U/“: Somebody that matched him and believe me this takes the cake.
G: Alright Sir. Thank you very much.
V: No cake in my diabetic condition.

G: Greene Line.
U/^: I was wondering if this woman has ever consulted a lawyer.
V: Oh that’s a riot. I certainly have consulted a lawyer and this,

I won’t mention the lawyers name told me to go down to the 
immigration authorities and that I would be perfectly alright and 
when I went down there on the 1st. of October I got this 
deportation notice on the 9th. and before I even finished with 
him I called the lawyer and I said ’’look, they are trying to 
deport me” and he said ’’well I’ll check” and he calls back and 
he says "yes, they can deport you because of blah, blah, blah 
and I said, "just a minute, what do you mean they can deport me" 
I mean I am self supporting on what grounds. He said, "well 
they would have to name it themselves but they are well within 
their rights to deport you”. And that ended that little fiasco.

UA^ But you have just consulted the one lawyer?
V: One lawyer here in Canada. Well I figured if they can do that

to him what the heck would be the use of trying to go to some­
body else.

U/k: I see. Well it seems to me that if you had a lawyer who really
understood the law and understood your case -

V: Sir. This is an organization that has been able to murder a
Nobel Prize winner, a President of the United States and a 
United States Senator. Now do you mean to stand there and tell 
me you think that they couldn’t bring pressure on one small 

attorney nevertheless a whole hospital and any aoctor they choose.
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V:

V:
G:

V:
G:
V:
G:
V:

G:

Yes but that is if your assumption is true of course.
Yeh well I’m going on my assumption. That is why after this 
lawyer gave me this little shall we say tidbit of information 
1 figured there would be no point in trying any other lawyer 
because I would get the same runaround.
Thank you very much Sir. I think it is a good suggestion.

Just before v/e go Rebeca VOGOL, I would like to say that I 
personally would be only too happy to make an appointment with 
you with a doctor of medicine that could give you a good, 
complete psychiatric examination if you would agree to it, and 
we could report the facts if the doctor was willing, at least 
we could tell our listeners whether or not there is something, 
that you do have a persecution complex or some kind of complex. 
If you are willing to do it we would be only to happy to set it 
up for you and I personally am preyed to pay for such an 
examination. V;e would like to get at the bottom of this and find 
out if there is anyt ing to it. I personally don’t believe that 
there is anything there but I think that we should try ana find 

out.
I see.
If you are willing to do it we will certainly arrange it and I 
will pay for it.
Well I couldn’t ask for -
Are you prepared on the air to agree right now?
I am prepared to agree provided I have my stipulations met. 
What stipulation is that?
Adequate witnesses at the meeting, at my encounter with the 
psychiatrist and a medical check-up by a competent physician, 
a physical medical check-up to substantiate my medical claims 
as diabetic and a cholesterol condition which has been verified 
by Mayo Clinic in Rochester, New York.
/e will arrange whatever you choose but I think that a mental 

examination, 1 think to be fair to the listeners I think they 
should know the results one way or the other.
As I say. Meet my stipulations and 1 will see any analyst in 
the city you want.

We will do everything we can to do that. Thank you very much. 

I don’t agree with very much you said this afternoon but I
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Gt
V:
G:
V :

certainly a^ree with your right to say it.
Thank you Mr. GREENE, I respect you for that.
Thank you ana good afternoon.
Good afternoon.



OPTIONAL FORM NO. SO ^
MAY 1W EDITION 
OSA FPMR (« CW^ HUM 

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
TO = SAC, MS ANGELES (56-156)

NEW Y0RK (^-16110)

su^ct: taSALT

(OO:LA)

date: 12/9/68

ReLAlet to NY 9/1^68 requesting NY to interview
Mary Jane Hoey. Enclosed for LA are 22 copies of FD 302 
of interview with How.

^- Los Angeles (56-156)tenclosures 22)
J - Nw York (44-1640) '

FLC/fc

JOW-W
Buy US. Savings Bonds-Regularly on the Payroll Saving.

DECI 21968
FBI - LOS ANGELAS



DIRECTOR, FBI .(62-587) 11/26/68

LEGAT, PARIS (62-204) (P)

KENSALT 
(00 - LA)
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The Paris city directory lists a C. CLEVA at 10 
avenue Georges Mandel, Paris 16, France, telephone number 
704-5770. Repeated telephone calls to the above residence 
during the month of November 1968 determined that no one was 
answering the telephone*

On 11/25/68, the manager of the building at 10 
avenue Georges .Mandel, Paris 16» advised that Mrs. C. CLEVA 
was presently abroad and not expected to return until after 
12/20/68. Her exact present whereabouts was not known. The 
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